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Modificari la OUG 84 | Predoiu: IML trebuie sa comunice în 72 de ore rezultatul

analizelor toxicologice în cazul soferilor cu permisele suspendate

Guvernul a aprobat joi ordonanta de urgenta care instituie  obligatia ca, în cazul în care rezultatul testelor

antidrog efectuate în  laboratoarele de medicina legala nu vine în maximum 72 de ore, soferii  carora le-au

fost suspendate permisele le primesc înapoi, a declarat  ministrul Afacerilor Interne, Catalin Predoiu.

"Astazi, Guvernul a adoptat o ordonanta de urgenta prin care a dezvoltat  si a modificat prevederile OUG 84,

anterior adoptata, cu privire la  unele dispozitii privind siguranta pe drumurile publice. În principiu,  aceasta

ordonanta adoptata astazi dezvolta, cum spuneam, ordonanta  precedenta, sub doua aspecte importante. În primul

rând, instituie un  termen de 72 de ore în care institutiile de medicina legala trebuie sa  elaboreze analizele

toxicologice prin care sa evidentieze sau nu  prezenta sau nu a alcoolului si a substantelor interzise în sângele 

persoanelor care au fost testate pozitiv cu DrugTest sau care au refuzat  testarea. A doua modificare importanta

este aceea ca, la expirarea  acestui termen obligatoriu pentru institutiile de medicina legala de 72  de ore, în cazul

în care rezultatul nu soseste de la laborator,  persoanei respective i se restituie permisul", a explicat Predoiu,  într-o

conferinta de presa, la Palatul Victoria.

El a punctat, totodata, modificarea care vizeaza faptul ca aceste  analize se efectueaza doar de catre institutiile de

medicina legala.

"Anterior, în varianta ordonantei precedente, aceste analize puteau fi  efectuate si de catre laboratoarele Politiei

Române, laboratoare care,  precizez, sunt acreditate conform standardelor internationale", a  mentionat Predoiu.

Ministrul a afirmat, referitor la reprosul premierului pe subiectul  ordonantei de urgenta, ca structurile MAI si-au

îndeplinit atributiile  în acest caz.

"As mai vrea sa precizez - sunt obligat sa o fac fata de Ministerul de  Interne si colectivul de lucru de la minister si,

nu în ultimul rând,  fata de Partidul National Liberal - vizavi de reprosul premierului:  (...) în esenta, în vara anului

trecut, Ministerului Afacerilor Interne i  s-au cerut trei lucruri: sa completeze legislatia privind combaterea 

consumului de droguri la volan, sa elimine din folosinta agentilor de  politie DrugTestele care dau rateuri, erori si

sa înmulteasca  semnificativ numarul de DrugTeste. Ministerul de Interne a procedat la  toate aceste masuri si le-a

realizat. Respectiv, am scos din folosinta  politistilor DrugTestele de productie China, care dadeau erori, si 

folosim în continuare doar DrugTeste care sunt folosite si de Politiile  din statele membre ale UE. (...) Am dublat si

mai bine capacitatea de  testare, prin cresterea numarului de DrugTeste în dotarea Politiei  Române. (...) În sfârsit,

al treilea lucru, respectiv, îmbunatatirea  legislatiei, a rezultat în proiectul de ordonanta pe care noi l-am  propus

într-o prima forma în octombrie anul trecut. Deci, am reactionat  cât se poate de rapid si am propus acest proiect.

(...) Consider, ca  responsabil al ministerului, ca aparatul din minister a procedat corect  si a îndeplinit ca la carte

fiecare etapa procedurala si si-a întemeiat  demersul pe toate informatiile aflate la dispozitie si dobândite în  cursul

dezbaterii publice", a transmis Catalin Predoiu.

În continuare, prioritatea ministerului este de a creste efortul pe combatere a drogurilor, a sustinut el.

"Este foarte important sa ne marim capacitatea, ca societate în  ansamblu, de a riposta contra flagelului drogurilor,

care este  devastator nu numai în România, ci în toate statele membre ale UE. Este o  problema europeana,

consacrata ca atare în Consiliile JAI si  recunoscuta ca atare. De asemenea, am facut aceasta paranteza pentru a 

arata ca aceasta ordonanta nu este un demers individual, sporadic sau  spontan, ori, citez, 'heirupist', cum am fost

acuzati, ci este o masura  gândita într-un ansamblu de masuri, într-un ansamblu de politici. (...)  As vrea sa asigur

publicul din România ca, atât timp cât voi ramâne la  conducerea Ministerului Afacerilor Interne, Politia Româna
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si ministerul  au ca prioritate combaterea traficului si consumului de droguri", a  afirmat Predoiu.

În opinia sa, pe tema acestei ordonante nu a fost vorba despre un "scandal".

"Nu cred ca termenul scandal este unul potrivit, adecvat si care  reflecta realitatea. Faptul ca exista opinii diverse

în legatura cu un  domeniu foarte sensibil si cu un subiect foarte delicat nu înseamna ca  relatiile dintre membrii

Guvernului sau în coalitia de guvernare nu sunt  corecte. Sunt relatii institutionale corecte, sunt discutii corecte si 

principiale si sunt discutii în care uneori apar puncte de vedere  diferite. Asta în niciun caz nu trebuie sa conduca la

concluzia ca  exista o disfunctie în Guvern. (...) Guvernul functioneaza bine. Relatia  mea cu primul-ministru este

foarte buna si nu intentionez sa schimb  lucrurile. Şi cred ca nici dânsul nu intentiona sa schimbe lucrurile. Nu 

despre asta este vorba. Este vorba despre faptul ca în legatura cu  momentul în care a fost adoptata ordonanta

exista doua viziuni, doua  puncte de vedere deja si anume ca a fost adoptata prea devreme sau,  dimpotriva, la

timp. Eu tot ceea ce spun este ca, pe baza tuturor  datelor pe care le-a avut la dispozitie Ministerul de Interne în 

domeniu, care, repet, nu e de competenta noastra, cel medical,  cunosteam, stiam, am fost informati ca aceste teste

se vor face într-un  termen rezonabil", a mai sustinut ministrul de Interne.

"Ordonanta 84 plus aceasta ordonanta adoptata, azi, împreuna, dau ceva  mai bun decât doar Ordonanta 84. Deci,

asta a adus o îmbunatatire sub  acest aspect al termenului si al restituirii permisului", a evidentiat  Catalin Predoiu.
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